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ØKTE STRØMPRISER OG ØKTE RENTER – FORSLAG OM JUSTERINGER I KOMMUNENS BUDSJETT FOR 
2023 FOR Å SIKRE IDRETTSTILBUDET OG UNNGÅ STERK ØKNING I TRENINGSAVGIFTER 

Bærums 115 idrettslag har om lag 60.000 aktive – i hovedsak barn og unge i 55 ulike idretter. 
Idrettslagene står også for utbygging, drift og vedlikehold av en rekke idrettsanlegg, som også nyttes 
av mange som ikke er organisert i idrettslag. Det er en høy andel aktive innen idrett i Bærum.  
Bærumsidretten har økt aktiviteten under koronaen. Det foreslåtte budsjett for Bærum kommune gir 
på mange områder et godt grunnlag for at idretten skal fortsette å bidra til at Bærum er en god bygd 
å bo i. Men vi  vil nedenfor påpeke tre viktige forbedringsområder for kommunens budsjett for 2023. 

Kommunal lånegaranti ved låneopptak for utvikling av idrettsanlegg i regi av idrettslag

Renten på lån til idrettslag uten kommunal garanti er 3-5 prosentpoeng høyere enn med kommunal 
garanti. Lånerenter medfører store kostnader for idrettslagene. Kommunal garanti for lån opptatt av 
idrettslag kan gis av kommunen uten ekstra kostnader, uten vesentlig økning i kommunens risiko og 
vil heller ikke medføre økt arbeidsmengde for kommunen. Om lag halvparten av kommunene i Viken 
gir slik garanti. Idrettsrådet har søkt administrasjonen om slik garanti også for idretten i Bærum, men 
har ikke mottatt svar. Idretten ber om at kommunal garanti blir vedtatt i forbindelse med 
budsjettbehandlingen for 2023. Se vedlegg for saksgrunnlag. 

Kommunal strømstøtte

Basert på det vi nå vet om statlig strømstøtte og forventet forbruk for første halvår 2023, søker BIR 
om  ekstraordinær strømstøtte på 8,4 mill NOK kr for 2023 – hvorav 5,1 mill kr i lån og 3,3 mill kr i 
støtte.  

Støtten vil i hovedsak gå til alpinanlegg, lysløyper for langrenn, ishall, kunstisbaner, tennishaller og 
andre typer idrettshaller. Vi vil påpeke at dette er anlegg som også brukes av publikum (utenom den 
organiserte idretten) og som eventuelt også vil rammes hvis driften må reduseres, samt at 
idrettslagene over tid har gjennomført strømsparetiltak og vil arbeide videre med dette.

Til grunn for denne beregningen ligger følgende forutsetninger:
• Gjennomsnittlig strømpris i perioden på 3,5 kr per KWt
• Staten ved støtteordningen for strøm dekker 80% av strømregningen over 70 øre, men ikke 

moms for strøm
• Idrettslaget får refundert moms i snitt 1,5 år etter at regning forfaller. Mens moms utgjør 25 

% av strømkostnaden, får idrettslaget 6-8 % av strømkostnaden i momsrefusjon.
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Forslag til støtteordning som gir omsøkt beløp
• Kommunal støtte dekker 20 % av strømprisen over 70 øre 
• Kommunalt lån dekker moms på strøm
• Kommunen blir tilbakebetalt det samme beløp som idrettslaget får i momskompensasjon for 

strøm. Øvrig del av lån konverteres til støtte.

Detaljert beregningsgrunnlag oversendes ved behov. BIR stiller også gjerne opp for avklaringer og 
drøftinger rundt den foreslåtte ordning for strømstøtte. 

Fritidsstipend

Fritidsstipendet sikrer at alle barn og unge kan drive idrett (og kulturaktiviteter) uavhengig av 
foreldrenes inntekt. I år ble budsjettet brukt opp i juni og flere hundre søknader ble liggende 
ubehandlet. Idrettsrådet ber derfor om at budsjett og rutiner blir tilpasset til behovet slik at man kan 
fortsette tidligere års gode praksis, som sikrer at alle søknader blir behandlet hurtig – og midler 
utbetalt om behov blir ansett som rimelig. Bærum kommune anslår ifølge Budstikka at det vil deles 
ut 1.415 fritidsstipend i 2022, med en total sum på 5,6 mill. kroner. Med bakgrunn i den nåværende 
og forventede prisstigning, sammenholdt med den forventede lønnsutvikling, vil Idrettsrådet 
anbefale at det avsettes 7 mill. kr i Bærum kommunes budsjett for 2023 i fritidsstipend.  

Idrettsrådet håper at medlemmene av MIK-utvalget vil vurdere disse innspillene og bringe disse 
videre frem til vedtak slik at Bærum kan forbli en sunn og hyggelig kommune å bo i. Dersom det er 
behov for gjennomgang eller drøfting av disse forslagene, vil Idrettsrådet kunne stille opp på kort 
varsel. 

 

Med vennlig hilsen

Øivind Gladsø Kathrine Sole Semb
Styreleder Daglig leder
(s)

Vedlegg:
Saksgrunnlag om kommunal lånegaranti for idrettslag ved utbygging av idrettsanlegg 


